
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a 

odstraňování bariér 

 

Zápis z 1. jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti 

a odstraňování bariér 

ze dne 27.4.2018 

 

Přítomni: 

Předseda: Mgr. Jaroslav Mach (RFD MHMP) 

Členové:  PaedDr. Hana Mrňková (SCZ MHMP), Ing. František Brašna (SONS ČR), Ing. arch. Jan Tomandl 

(POV) 

Tajemník: Jaroslav Hájek (RFD MHMP) 

Jednání svolal předseda komise na pátek 27. 4 2018 ve 13:00 hodin do zasedací místnosti č. 118, Škodova 

paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. Členům komise byla rozeslána e-mailem pozvánka a podklady 

k hodnocení grantových žádostí.  

Grantové řízení pro oblast podpory v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér na území hl. města Prahy 

probíhá na základě vyhlášení Grantového programu pro oblast podpory v oblasti přístupnosti a 

odstraňování bariér na území hl. města Prahy na rok 2018 (příloha č. 2 k usnesení Rady hl. m. Prahy č. 

155 ze dne 30. 1. 2018). Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a 

odstraňování bariér (dále jen „komise“) byla zřízena a její členové byli jmenováni tímtéž usnesením. 

Na začátku jednání komise upozornil Ing. arch. Jan Tomandl na skutečnost, že je zaměstnancem Fakulty  

architektury ČVUT Praha,  a to v souvislosti s tím, že jedním ze žadatelů o grantovou podporu je ČVUT 

Praha, Fakulta strojní .  

Předseda Komise konstatoval usnášeníschopnost. Komise projednala 11 podaných a formálně správných 

grantových žádostí a shodli se na následujícím: 

1004/2018 MČ Praha-Zbraslav, ZŠ Nad parkánem (tematická oblast I.) 

Doporučení komise: udělit dotaci ve výši 500 000,- Kč vč. DPH na realizaci projektu v rozsahu dle žádosti. 
Komise doporučuje upozornit žadatele na nutnost používat v projektu pojem komunikace s podélným 
sklonem místo pojmu pevná rampa, a to z důvodu navržených parametrů, dále pak umístit stojany na 
kola mimo vodící linie pro nevidomé. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

1005/2018 DAM s.r.o. vstupní dveře pro vstup handicapovaných do objektu (tematická oblast IV.) 

Doporučení komise: neudělit dotaci na realizaci projektu dle žádosti z důvodu nebezpečnosti navrženého 
řešení. Dveře se otevírají ven na podestu ke schodišti a ponechávají pouze cca 50 cm ke hraně schodiště 
na manipulaci, což je nedostačující, v tomto případě i nebezpečné, protože hrozí sražení uživatele ze 
schodů. Přes upozornění nebyla do termínu jednání komise žádost doplněna, nebo přepracována 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

  



1006/2018  BaATE s.r.o., rampa pro vozíčkáře  (tematická oblast I.) 

Doporučení komise: neudělit dotaci na realizaci projektu dle žádosti. Ze žádosti není patrná další 
návaznost na bezbariérový pohyb po objektu, do objektu již existuje jiný bezbariérový přes hlavní vchod, 
přístup k nově navrženému projektovanému bezbariérovému vstupu vede po obslužné komunikaci se 
smíšeným provozem (vozidla, pěší, cyklo) bez vymezení jasné bezbariérové vazby na okolní komunikace, 
přes upozornění nebyla do termínu jednání komise žádost doplněna, nebo přepracována. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

3003/2018  ČVUT Praha, vybudování bezbariérového WC (tematická oblast III.) 

Doporučení komise: udělit dotaci ve výši 199 601,- Kč vč. DPH na realizaci projektu v rozsahu dle žádosti. 
Komise dále doporučuje osadit kontrastní kliky a zárubně dveří, štítky na dveřní křídla u vstupu na WC 
(v souladu s vyhl. 398/2009 Sb.)  pro lepší orientaci zejména osob se sníženou schopností orientace. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

  

3008/2018  Městská část Praha 20, výstavba bezbariérového WC FZŠ Chodovická (tematická oblast III.) 

Doporučení komise: udělit dotaci ve výši 51 455,43,- Kč vč. DPH na realizaci projektu v rozsahu dle 
doplnění žádosti ze dne 27.4.2018. Dále komise doporučuje osadit kontrastní kliky a zárubně dveří, štítky 
na dveřní křídla u vstupu na WC (v souladu s vyhl. 398/2009Sb.)  pro lepší orientaci zejména osob se 
sníženou schopností orientace. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

3010/2018 Nadace Charty 77, odstranění bariér instalací šikmých schodišťových plošin (tematická 
oblast III.) 

Doporučení komise: udělit dotaci ve výši 133 100,- Kč vč. DPH na realizaci projektu v rozsahu dle žádosti. 
Dále komise doporučuje osadit kontrastní kliky a zárubně dveří, štítky na dveřní křídla u vstupu na WC 
(v souladu s vyhl. 398/2009 Sb.)  pro lepší orientaci zejména osob se sníženou schopností orientace.pro 
4, proti 0, zdržel se 0 

 

4001/2018  MČ Praha 7, výtah a šikmá schodišťová plošina v objektu Nové radnice (tematická oblast  
IV.) 

Doporučení komise: neudělit dotaci na realizaci projektu dle žádosti. V případě plošiny návrh nesplňuje 
dostatečný manipulační prostor a je kapacitně nedostatečná, komise doporučuje jiné řešení. V případě 
výtahu komise nedoporučuje podporu, neboť žádost vychází z návrhu kompletní rekonstrukce budovy, 
kde bezbariérová úprava je zákonnou podmínkou. Žádost tak nenaplňuje záměr grantu, kterým je 
podpora bezbariérových úprav tam, kde by k nim bez této podpory nedošlo nebo došlo v neznámém 
časovém horizontu  

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

4002/2018  Městská část Praha 7, výtah v budově Polikliniky Prahy 7 (tematická oblast IV.) 

Doporučení komise: udělit dotaci na realizaci projektu ve výši 736 828,- Kč na realizaci projektu v rozsahu 
dle předložené žádosti. Dále komise upozorňuje na nezbytnost osazení výtahu prvky pro osoby se 
sníženou schopnost orientace - nevidomé a slabozraké dle platné legislativy (viz vyhl. 398/2009 Sb.).  

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 



4007/2018  DAM s.r.o., šikmá plošina pro handicapované (tematická oblast IV.) 

Doporučení komise: neudělit dotaci na realizaci projektu. Šikmá plošina v uvedeném případě není 
kapacitně dostačující a dle předložených nákresů je lepším řešením instalace pevné nájezdové rampy, 
která by jak kapacitně, tak i vzhledem k využití širším okruhem uživatelů, lépe naplňovala cíle Grantu.  

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

4009/2018 Městská část Praha-Čakovice, 2x šikmá plošina pro handicapované (tematická oblast IV.) 

Doporučení komise: udělit dotaci na realizaci projektu ve výši 398 090,- Kč na realizaci projektu v rozsahu 
dle doplněné dokumentace zaslané dne 27. 4. 2018. Komise současně doporučuje žadateli před 
zahájením realizace přehodnotit záměr s plošinami a prověřit možnost nahrazení plošin výtahem z uliční 
strany pro širší veřejnost. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

4007/2018  Nadace Charty 77, 2x šikmá plošina pro handicapované (tematická oblast IV.) 

Doporučení komise: neudělit dotaci na realizaci projektu šikmých plošin. Dle předložené dokumentace je 
nedostatečný manipulační prostor na podestě při výstupu a otevření protipožárních dveří, konflikt 
s protipožárními opatřeními, komise dále doporučuje prověřit jiné technické řešení a to rekonstrukci 
stávajícího výtahu, v současné době je řešení dopravy stávajícím výtahem a navrhovanými plošinami na 
stejné úrovni. 

pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

Na základě vyhodnocení předložených žádostí se komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů 

v oblasti podpory jednorázových akcí v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér usnesla předložit 

Radě hl. m. Prahy návrh na přidělení finančních prostředků v celkové výši 2 019 074,43,- Kč  v rámci 

grantové podpory v roce 2018 pro celkem 6 žádostí. 

 

Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání. Termín dalšího jednání nebyl stanoven.  

 

…………………………...                                                                                                                                         

Mgr. Jaroslav Mach 

Předseda Komise RHMP pro udělování grantů  

v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér 

 

 

Zpracoval a za správnost odpovídá Bc. Jaroslav Hájek 


